



# 為何要廚餘分類及回收

## WHY DO WE NEED FOOD WASTE SEPARATION AND RECYCLING PROGRAMME



香港每日廚餘棄置量佔每日棄置於堆填區的都市固體廢物約 40%

Hong Kong daily food waste disposal at landfills account for around 40% of municipal solid waste (MSW)



於2022年前把棄置於堆填區的廚餘量減少 40% (以2011年為基礎)

To cut down the amount of food waste that goes to landfills by **at least 40%** by 2022 (Baseline: 2011)



都市固體廢物收費

MSW Charging Scheme

最快2019年下半年推行

The earliest implementation will be in the second half of 2019

按廢物棄置量而釐定「揀少啲，慳多啲」

Charge according to the quantity of MSW disposal "Dump Less, Save More"

## 廚餘去哪裡

### WHERE DOES FOOD WASTE GO

送到政府的有機資源回收中心第1期處理



Deliver separated food waste to Organic Resources Recovery Centre Phase 1 for treatment



轉化為再生能源 (生物氣)

Generate biogas as a source of energy



堆肥作農業用途

Compost for agricultural use

# 你可以怎樣出一分力

## HOW CAN YOU HELP

### 配合餐廳的廚餘分類措施

Support and comply with food waste separation measures in canteens



### 避免產生廚餘：食幾多，嗌幾多！

To reduce food waste at source, order only if you can finish!

### 成為學生綠色大使，向大學社群推廣環保訊息！

Be part of the student green ambassadors network, promote sustainability

### 參與大學的食物捐贈計劃 (如賀年食品及月餅)

Support surplus food donation programmes on campus (e.g. CNY food and mooncake)

